
Piše Jasna ORLI!

Ministarstvo graditelj-
stva i prostornoga 
uređenja, Fond za 

zaštitu okoliša i energetsku 
učinkovitost te Istarska žu-
panija sklopili su ugovor o 
dodjeli bespovratnih sred-
stava za kompletnu ener-
getsku obnovu školske 
zgrade “Ivana Batelića” u 
Raši. Projekt je sufinan-
cirala Europska unija iz 
Europskog fonda za re-
gionalni razvoj. 

U narednom razdo-
blju uslijedit će raspisivanje 
javne nabave za izvođače pa 
se procjenjuje da će obno-
va škole započeti najranije 
na proljeće. Sve projektne 
aktivnosti moraju biti izvr-

šene u roku od 18 mjeseci 
od dana sklapanja ugovo-
ra. Sudeći prema navede-
nom nastava za 80 učenika 
koji pohađa ovu školu bit 
će drugačije organizirana 
nego danas. 

Zgrada koja je izgra-
đena još 1938. godine kada 
i mjesto Raša, a 1988. go-
dine joj je dograđena škol-

ska sportska dvorana, bit 
će potpuno energetski ob-
novljena. 

- Vjerujem da ćemo 
navedenim projektom svim 
učenicama i učenicima kao i 
djelatnicima škole bitno po-
boljšati uvjete rada i boravka. 
Isto tako, sigurna sam da će 
obnovljena škola postati sre-
dište okupljanja stanovnika 

Raše. Koristim priliku za-
hvaliti načelnici Općine Raša 
Gloriji Paliska, Općinskom 
vijeću Raše, ravnateljici škole 
Greis Franković i djelatnici-
ma škole na podršci ovog 
projekta, izjavila je Patricija 
Percan, pročelnica županij-
skog Odjela za obrazovanje, 
sport i tehničku kulturu. 

Da bi cijeli projekt bio 
moguć Općina Raša je ot-
kupila stan koji se nalazi u 
zgradi škole i time riješila 
glavnu imovinsko pravnu 
prepreku u provedbi ovog 
projekta. Zatim je županij-
ski Odjel za obrazovanje, 
sport i tehničku kulturu 
uspješno aplicirao još jedan 
projekt energetske obno-
ve školskih zgrada, nakon 
osnovnih škola Vladimira 

Nazora u Vrsaru, Jože Šu-
rana u Višnjanu i Srednje 
škole Mate Blažine u La-
binu… Istarska županija 
je prijavila projekta na 
poziv za dostavu projek-
tnih prijedloga Energetska 
obnova zgrada i korištenje 
obnovljivih izvora energije 
u javnim ustanovama koje 
obavljaju djelatnost odgoja 
i obrazovanja. 

Bilo je potrebno izradi-
ti Glavni projekt energetske 
obnove zgrade sa troškov-
nikom radova. Radovi na 
energetskoj obnovi obu-
hvaćaju toplinsku izolaciju 
dijela poda, ravnih krovova, 
pročelja i zamjenu postojeće 
stolarije novom. Planira se 
ugradnja dizala koji bi po-
vezao prizemlje i drugi kat 

te izrada protupožarnog 
stubišta i rampe za pristup 
osobama s invaliditetom i 
smanjenom pokretljivosti. 
Projektira se nova ventilacija 
prostora s visokoučinkovi-
tom rekuperacijom zraka i 
klimatizacija administrativ-
nih prostora te prostora na 
drugom katu. Na postojeća 
energetska tijela ugradit će 
se termostatski ventili. U ko-
tlovnici će se odvojiti grijanje 
sportske dvorane od škole. 
Planirano je zamijeniti po-
stojeću unutarnju rasvjetu u 
sportskoj dvorani i u svim 
prostorijama u kojima je 
rasvjeta sa žarnim nitima 
energetski učinkovitijom 
rasvjetom.
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POTPISAN UGOVOR O DODJELI BESPOVRATNIH SREDSTAVA EUROPSKE UNIJE 
ZA ENERGETSKU OBNOVU ZGRADE OSNOVNE ŠKOLE “IVANA BATELI"A” U RAŠI

Školi novi prozori, 
vrata, krov, fasada…

Ukupna vrijednost projekta energetske 
obnove iznosi 5,4 milijuna kuna, od čega 
su 1,2 milijuna bespovratna sredstva. Pre-
ostalih 4,2 milijuna kuna županija planira 
osigurati iz Fonda za sufinanciranje pro-
vedbe EU projekata na regionalnoj i lokal-
noj razini, sufinanciranjem Općine Raša u 
iznosu od 500.000 kuna te preostali dio u 
proračunu

nastavak na str. 2

Zgrada u kojoj je Osnovna škola 
“Ivana Batelića” izgra%ena je 
1938. godine kada i cijela Raša
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Upravni odjel za me-
đunarodnu suradnju 
i europske poslove 

Istarske županije je 11. i 
12. prosinca organizirao 
dvodnevnu edukaciju pod 
nazivom „Europski fond 
za regionalni razvoj - ra-
zvoj projektnih prijedloga“ 
i „Energetska obnova i ko-
rištenje obnovljivih izvora 
energije u zgradama javnog 
sektora“ koja je namijenjena 
zaposlenicima javnog sektora 
u Istarskoj županiji. Eduka-
cija se održala kao druga u 
nizu serije edukacija „EU 
LAB- Europski laboratorij- 
priprema i upravljanje EU 
projektima“. 

Edukacija se održala 
u Centru za EU i međuna-
rodnu suradnju u Puli. Pr-
voga dana polaznicima je 
predstavljena EU financij-

ska perspektiva 2014.-2020., 
Operativni program konku-
rentnost i kohezija i Europski 
fond za regionalni razvoj, uz 
pregled dostupnih natječaja 
za JLS. Sudionici su također 
dobili uvid u novi sustav pri-

jave projekata eFondovi, te 
u dokumentaciju potrebnu za 
prijavu projektnih prijedloga. 
Razradom projektnih ideja 
radom u grupama, dobili su 
savjete za kvalitetno ispunja-
vanje prijavnica.

Drugi je dan bio rezer-
viran za predstavljanje na-
tječaja „Energetska obnova 
i korištenje obnovljivih izvo-
ra energije u zgradama jav-
nog sektora“ koji je trenutno 
otvoren. Pozivom se podu-

pire provođenje mjera ener-
getske obnove i korištenje 
obnovljivih izvora energije 
u zgradama javnog sektora 
u kojima tijela državne vla-
sti i državne uprave, jedinice 
lokalne ili područne (regi-
onalne) samouprave, javne 
ustanove, ustanove, vjerske 
zajednice i udruge obavljaju 
društvene djelatnosti, koje će 
rezultirati smanjenjem po-
trošnje energije za grijanje/
hlađenje posebno integrira-
nim pristupom.

Prihvatljivi Prijavitelji 
u sklopu ovog Poziva mogu 
biti: tijela državne vlasti, mi-
nistarstva, središnji državni 
uredi, državne upravne or-
ganizacije i uredi državne 
uprave u županijama, jedi-
nice lokalne ili područne (re-
gionalne) samouprave, javne 

ustanove ili ustanove, vjerske 
zajednice i udruge s javnim 
ovlastima uređenim poseb-
nim Zakonom. Najniži iznos 
bespovratnih sredstava koji 
se može dodijeliti za financi-
ranje prihvatljivih troškova 
pojedinačnog projektnog 
prijedloga je 80.000 kuna, 
a najviši iznos 40.000.000 
kuna.

Planiranim zahvatom potreb-
na toplinska energija za gri-

janje u odnosu na postojeću 
smanjit će se za 125.470 kWh/a, 
odnosno za 64,54 posto. Škol-
ska zgrada se trenutno nalazi 
u energetskom razredu C, a 
nakon provedbe energetske 
obnove prelazi u A energetski 
razred sa specifičnom godiš-
njom potrebnom toplinskom 
energijom za grijanje od 24 
posto. Izvedbom nove rasvjete 
instalirana snaga za rasvjetu će 
se smanjiti za oko 2,54 kW, od-

nosno ušteda snage u odnosu 
na postojeću instaliranu snagu 
iznosit će oko 37 posto. Ukupna 
vrijednost projekta energetske 
obnove iznosi 5.369.398 kuna. 
Istarskoj županiji dodjeljuju se 
bespovratna sredstva u iznosu 
od 1.219.088 kuna. Vlastito sufi-
nanciranje u iznosu od 4.150.309 
kuna Istarska županija planira 
osigurati dijelom iz Fonda za su-
financiranje provedbe EU pro-
jekata na regionalnoj i lokalnoj 
razini, dijelom sufinanciranjem 
Općine Raša u iznosu od 500.000 
kuna te preostali dio u proračunu 
Istarske županije. J. O.

OBNOVU ŠKOLE U RAŠI SUFINANCIRA FONDA ZA REFIONALNI RAZVOJ, ISTARSKA "UPANIJA I OP#INA RAŠA

Ušteda energije u školi - 64 posto

ISTARSKA "UPANIJA ORGANIZIRALA SERIJU EDUKACIJA: EU LAB-A- 
EUROPSKI LABORATORIJ - PRIPREMA I UPRAVLJANJE EU PROJEKTIMA

Sudionici su dobili 
uvid u novi sustav 
prijave projekata 
eFondovi te u doku-
mentaciju potrebnu 
za prijavu projektnih 
prijedloga

Edukacija za 
predstavnike udruga

Edukacija namijenjena udrugama i  !
civilnom sektoru pod nazivom „Natje-
čaji za financiranje projektnih prijedlo-
ga udruga“ na rasporedu je danas i su-
tra - 13. i 14. prosinca. Sudionici "e se 
upoznati sa natječajima iz Europskog 
socijalnog fonda i Programima Unije, 
sa nadolaze"im natječajima za udruge 
i dokumentacijom potrebnoj za prijavu, 
te sa procesom formiranja kvalitetnih 
partnerstava i rada na konkretnim pro-
jektnim idejama.

Otvoren natje!aj 
programa “Pokreni 
nešto svoje”
Razvojni program ACT Grupe “Pokreni 

nešto svoje” namijenjen je poduzetnicima 
početnicima i mikro poduze#ima odgo-
varaju#i na njihove potrebe za početak i 
razvoj poslovanja. Program je namijenjen 
postoje#im društvenim poduze#ima, druš-
tvenim poduze#ima u nastajanju, inova-
tivnim start-upovima te poduzetnicima 
početnicima s društveno-poduzetničkom 
idejom ili poduzetničkom idejom koja #e 
imati pozitivan utjecaj na društvo ili okoliš. 
Za financiranje projekata u okviru natječaja 
osiguran je iznos ukupne vrijednosti od 
500 tisu#a kuna, a projekti koji se prijav-
ljuju mogu biti sufinancirani u vrijednosti 
do 80 tisu#a kuna. Prijave za novi natječaj 
otvorene su do 15. prosinca do 12 sati na 
web stranicama programa.
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Potrebna toplinska energija za grijanje smanjit će se za 64 posto

Budu"nost 
Europe 
i izazovi 
Europske unije

P r e d s t a v n i š t v o  !
Europske komisije u 
Hrvatskoj u suradnji 
s Sveučilištem Jurja 
Dobrile, FET “Dr. Mijo 
Mirkovi"”, Gradom Pu-
la-Pola i Europe Direct 
Informacijskim cen-
trom Pula-Pola orga-
niziralo je 11. prosin-
ca 2017. predavanje 
na temu “Budu"nost 
Europe i izazovi Eu-
ropske unije” namije-
njeno učenicima sred-
njih škola i studentima 
Fakulteta ekonomije i 
turizma „dr. Mijo Mir-
kovi"“, kao i zaintere-
siranoj javnosti. Pre-
davanje se održalo u 
velikoj dvorani „Istra“ 
Sveučilišta Jurja Dobri-
le, FET “Dr. Mijo Mirko-
vi"” u Puli.
Predavanje je održala 
Mirella Raši", zamjenica 
voditelja Predstavništva 
Europske komisije u 
Hrvatskoj, a pozdrav-
ne govore održali su i 
zamjenica gradonačel-
nika Grada Pule-Pola, 
Elena Puh Belci i dekan 
pulskog Fakulteta eko-
nomije i turizma Dr. Mijo 
Mirkovi", Robert Zenze-
rovi".
Učenici pulskih srednjih 
škola, njihovi profeso-
ri te studenti Fakulteta 
ekonomije i turizma „Dr. 
Mijo Mirkovi"“, u ve-
likom su broju i sa za-
nimanjem pratili inspi-
rativno predavanje na 
kraju kojeg su diskutirali 
s g%om. Raši" o bu-
du"nosti Europske uni-
je, brojnim prilikama, ali 
i izazovima s kojima se 
trenutno EU suočava.

Dvodnevna edukacija 
za javni sektor

nastavak sa str. 1

Velik interes istarskih škola za edukaciju 
o programu Erasmus+

U Centru za EU i me%unarodnu suradnju u Puli se 23. i 24. studenog  !
2017. održala dvodnevna edukacija „Erasmus+“. Edukaciju namijenjenu 
ravnateljima i zaposlenicima osnovnih i srednjih škola organizira Upravni 
odjel za me%unarodnu suradnju i EU poslove Istarske županije. Četr-
desetak sudionika iz čak 26 istarskih škola imalo je priliku upoznati se 
sa nadolaze"im natječajima u sklopu spomenutog programa, upoznati 
dokumentaciju za prijavu projektnih prijedloga, proces formiranja projek-
tnih partnerstava za Program Erasmus+ te u timovima raditi na razradi 
konkretnih projektnih ideja. Veliki interes za poha%anje ove radionice 
pokazuje zainteresiranost istarskih škola za apliciranje na EU sredstva. 
Edukacija je organizirana kao prva u nizu serije edukacija „EU LAB- Eu-
ropski laboratorij - priprema i upravljanje EU projektima“.
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Sredinom prošlog mje-
seca je na stranicama 
Europski strukturni i 

investicijski fondovi objav-
ljen otvoreni poziv na do-
stavu projektnih prijedlo-
ga za energetsku obnovu 
zgrada javnog sektora s 
ciljem smanjenje potroš-
nje energije za grijanje i 
hlađenje na godišnjoj ra-
zini od najmanje 50 posto 
prije provedbe navedenih 
mjera i korištenje obnov-
ljivih izvora energije.

Plan energetske 
u!inkovitosti
Ovaj natječaj pokrenut 

je u okviru Prioritetne osi 
4 “Promicanje energetske 
učinkovitosti i obnovljivih 
izvora energije”, Specifičnog 
cilja “Smanjenje potrošnje 
energije u zgradama javnog 
sektora”. Ministarstvo regi-
onalnog razvoja i fondova 
Europske unije u svojstvu 
je upravljačkog tijela, dok 
su posrednička tijela Mini-
starstvo graditeljstva i pro-
stornoga uređenja i Fond za 
zaštitu okoliša i energetsku 
učinkovitost.

Pozivom, koji je otvo-
ren do kraja 2020. godine, 
podupirat će se provođenje 
mjera energetske obnove i 
korištenje obnovljivih izvo-
ra energije u zgradama jav-
nog sektora u kojima tije-
la državne vlasti i državne 
uprave, jedinice lokalne ili 
područne (regionalne) sa-
mouprave, javne ustanove, 
ustanove, vjerske zajednice i 
udruge obavljaju društvene 
djelatnosti, koje će rezulti-

rati smanjenjem potrošnje 
energije za grijanje i hlađe-
nje posebno integriranim 
pristupom. Društvenim 
djelatnostima u smislu 
ovog poziva smatraju se: 
predškolski odgoj, osnov-
noškolski i srednjoškolski 
odgoj i obrazovanje, viso-
ko obrazovanje, formalno 
obrazovanje odraslih, znan-
stvena djelatnost, kazališna, 
audiovizualne djelatnosti, 
knjižnična, arhivska, muzej-
ska, zdravstvena djelatnost, 
djelatnost socijalne skrbi, 
upravna ili uredska djelat-
nost, pravosudna, sportska, 
stanovanje zajednica, va-
trogasna, djelatnost zaštite 

i spašavanja te djelatnost 
humanitarne pomoći.

- Ovakvi pozivi sva-
kako vesele i pokazuju po-
zitivan iskorak prema du-

goročnom cilju i viziji pod 
zajedničkim nazivnikom 
očuvanje prirode, ušteda, 
kvaliteta. Ostali pozitivni 
efekti, koji se posljedično 
vežu uz realizaciju aktiv-
nosti po pozivu, dodatni 
su bonus cijelog procesa, 
a prvenstveno se to odnosi 
na osiguranje postojećih 
radnih mjesta i otvaranje 
novih u građevini i slič-
nim djelatnostima. Grad 
Pula je donio Akcijski plan 
energetske učinkovitosti za 
period od 2017. do 2019. 
godine, koji predstavlja 
temelj i definira smjerni-
ce za ostvarenje te se on 
u dijelu planira realizirati 
upravo zahvaljujući bespo-
vratnim sredstvima Europ-

skog fonda za regionalni 
razvoj, kazao je pročelnik 
Ureda Grada Aleksan-
dar Matić te naglasio da 
gradsko trgovačko društvo 
Castrum Pula 97 d.o.o. u 
funkciji upravitelja zgrada 
priprema potrebnu doku-
mentaciju za zgrade Dječjeg 
kreativnog centra i admini-
strativne zgrade Forum 2/3 
te se razmatra mogućnost 
za zgradu INK - Gradskog 
kazališta Pula.

Bespovratna sred-
stva dodjeljivat će se pu-
tem otvorenog postup-
ka dodjele bespovratnih 
sredstava u modalitetu 
trajnog poziva. U okviru 
ovog poziva sredstva će se 
dodijeliti projektima izrade 

projektne dokumentacije za 
energetsku obnovu zgrada 
i provedbe energetske ob-
nove zgrada javnog sektora. 
Ukupan raspoloživi iznos 
bespovratnih sredstava u 
državnom proračunu, osi-
guran iz Europskog fon-
da za regionalni razvoj, je 
380 milijuna kuna. Najniži 
iznos bespovratnih sredsta-
va, koji se može dodijeliti 
za financiranje prihvatlji-
vih troškova pojedinačnog 
projektnog prijedloga je 80 
tisuća kuna, a najviši iznos 
je 40 milijuna kuna.

Prihvatljivi prijavitelji 
u okviru ovog poziva mogu 
biti tijela državne vlasti, mi-
nistarstva, središnji državni 
uredi, državne upravne or-
ganizacije i uredi državne 
uprave u županijama, jedi-
nice lokalne ili područne 
(regionalne) samouprave, 
javne ustanove ili ustanove, 
vjerske zajednice i udruge s 
javnim ovlastima uređenim 
posebnim zakonom. Pod-
nošenje projektnih prijed-
loga dozvoljena je najranije 
2. siječnja 2018. godine.

O!ekuje se 
veliki interes
Valja podsjetiti da je 

Grad Pula dosadašnjim po-
zivima za energetsku obno-
vu zgrada javnog sektora 
obnovio administrativnu 
zgradu na adresi Sergije-
vaca 2 - Forum 8 gdje su 
smješteni gradski upravni 
odijeli za društvene djelat-
nosti i kulturu.

- Očekujem veliki in-
teres jedinica lokalne i po-
dručne (regionalne) samou-
prave i drugih prihvatljivih 
prijavitelja za obnovu zgrada 
javnog sektora jer je to jedin-
stvena prilika da s europskim 
novcem energetski obnove 
zgrade javnog sektora kroz 
prihvatljive mjere građevin-
skih radova, zamjene stola-
rije, modernizacije sustava 
grijanja i hlađenja ili rasvjete 
što u konačnici podiže stan-
dard boravka u javnim pro-
storima i smanjuje režijske 
troškove, koji se mogu znat-
no kvalitetnije upotrijebiti 
za podizanje društvenog 
standarda naših građana, 
zaključio je Matić.

Goran ROJNI!

Srijeda, 13. prosinca 2017.

OSIGURANO 380 MILIJUNA KUNA ZA ENERGETSKU OBNOVU ZGRADA JAVNOG SEKTORA

Obnovit će zgradu 
na Forumu, Pionirski 
dom i zgradu INK-a

Castrum Pula 97 
d.o.o. priprema po-
trebnu dokumen-
taciju za zgrade 
Dječjeg kreativnog 
centra (ex Pionirski 
dom) i administra-
tivne zgrade Forum 
2/3 te se razmatra 
mogućnost za zgra-
du INK - Gradskog 
kazališta Pula, ka-
že pročelnik Ureda 
Grada Pule Aleksan-
dar Matić

Forum 2Aleksandar Matić

Pionirski dom
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Razmatra se mogućnost energetske obnove zgrade INK-a
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Napisala i snimila Katarina 
ŠOŠTARI"-PERKOVI"

Stari grad Kršan, ostaci su 
srednjovjekovnog grada, 
visoko uzdignutog na 

prirodnoj stijeni s pogledom 
na novoizgrađeno naselje u 
više odvojaka i sela, a sve 
pod zajedničkim imenom 
današnjeg Kršana. Unutar 
njega je kaštel s branič ku-
lom. Upravo je branič kula 
najstariji izvorni dio sred-
njovjekovnog kompleksa 
utemeljena na živoj stije-
ni, koja se iz podzemnog 
krša probija van, ukupne 
visine 19 metara, dovoljno 
moćno da srednjovjekov-
ni graditelj na prirodnom 
fundamentu izgradi utvrdu 
koju neće ugroziti nikakve 
opasnosti.

Soba Istarskog 
razvoda
Geografski položaj je 

vrlo zanimljiv, smješten uz 
glavne prometne trase, a u 
blizini obale mora. Uspr-
kos diskutabilnoj TE Plomin 
udaljenoj nekoliko kilome-
tara ovo područje nudi per-
spektivu u razvoju turizma. 
S istočne strane nalazi se 
more i blizina kvarnerskih 
i jadranskih otoka s pove-
zanošću koja se unapređuje. 
A s kopnene strane, ponuda 
smještaja u ruralnim kućama 
za odmor i apartmanima, lov 
i ribolov, zdrava hrana s po-
ljoprivrednih gospodarstva i 
farmi čini posebnim boravak 
u kršanskom kraju.

Kao nikada do sada 
spomenici kulture uključu-
ju se u život okoline. Samo 
pažljivim gospodarenjem u 
prostoru kojeg se upravo 
krenulo revitalizirati ima se 
na umu da se unutar zašti-
ćenog kulturnog prostora 
organiziraju kompatibilne 
gospodarske djelatnosti. Što 
može biti ljepše od toga. Sve 
se zapravo radi s aspekta 
šireg područja lokalne za-
jednice. Kršanskom Starom 
gradu vratit će se barem dio 
nekadašnjeg života i dati još 
veće značenje u prostoru, 
ali na nov način.

U sklopu valorizacije 
kaštela središnje mjesto imat 

će Soba Istarskog razvoda 
u kojoj će se prezentirati 
jedan od najstarijih hrvat-
skih pisanih dokumenata 
s početka 12. odnosno 13. 
stoljeća. Nadalje planira se 
urediti prostorija Cartiera u 
kojoj će se prikazati manu-
fakturna proizvodnja papira 
i škola kurzivne glagoljice. 
Planira se također urediti 
i Muzej samoniklog bilja 
s kušaonicom, prostorija 
za tečaj pripreme i izrade 
krafa, škola kulinarstva tra-
dicijskih jela, pa multime-
dijalna dvorana za teoretski 
dio nastave, znanstvene sim-
pozije, stručna i društvena 
događanja.

Da bi se do kaštela 
uopće pristupilo s glav-
ne ceste vodi odvojak tek 
asfaltiranog puta u dužini 
od 180 metara. Uz nju se 
planira urediti nogostup 
i javna rasvjeta. Prilikom 
rekonstrukcije i proširenja 
postojećeg puta, provest će 
se komunalna infrastruktura 
(voda, struja, kanalizacija, 
kablovi za Internet i tele-
fon. Sve to, zadatak je tvrtke 
MF Arhitekti s rokom do 1. 
ožujka 2018. po cijeni od 
797 tisuća i 750 kuna.

Sve što se dotakne na 
Kaštelu Kršan skupo je, i da 
nije odobrenih sredstava iz 
EU strukturnih i investicij-
skih fondova, sama Općina, 
ne bi mogla krenuti u ova-
ko veliki zahvat. Naime, već 
sada se pouzdano zna da 
će cjelokupna građevinska 
rekonstrukcija Kaštela ko-
štati oko 25 milijuna kuna. 
Samo za početni korak, s 
kojom je priča o Kaštelu, 
izbila u prvi plan odobreno 
je 80 posto sredstava iz EU 
fondova, 965 tisuća i 400 
kuna. Preostalih 20 posto do 
pune cijene 1,206 milijuna 
i 750 kuna, koliko iznose 
troškovi projekta, namirit 
će Općina Kršan.

Iako je poznato da 
novca u EU ima, do nje-
ga nije lako doći. Iznimno 
važno je znanje u defini-
ranju što se želi i hoće 
učiniti, s kojim ciljem i 
do kada ostvariti. I sve 
to predstaviti kroz obli-
kovanu ideju, koju trebaju 

na isti način prepoznati 
oni koji je boduju i o njoj 
odlučuju. Ovdje je sve u 
interesu razvoja lokalne za-
jednice i Istočne Istre, ali 
na drugačiji način. Općina 
Kršan potpisala je ugovor s 
Ministarstvom regionalnog 
razvoja i fondova EU o fi-
nanciranju projekta „Čuvar 
Istarskog razvoda“ koji se 
odnosi na sanaciju i ob-
novu kaštela Kršan.

Po#eli još 
2012.
O svemu je najbolje 

upoznat zamjenik načelni-
ka, Općine Kršan, Roman 
Carić, izravno angažiran od 
samog početka oblikovanja 
ideje do potpisivanja ugo-
vora za odobrena EU sred-
stava u Vladi RH, zajedno 
s timom najbližih aktivnih 
sudionika. 

- Cijela priča obno-
ve kaštela u ovom obliku 
započela je 2012. godine. 
Naime, Općina Kršan je i 
prijašnjih godina parcijalno 
ulagala u obnovu i očuvanje 
starih zidina, prvenstveno 
radi sprječavanja daljnjeg 
propadanja, ali i stvaranja 
uvjeta za fazu u kojoj smo 
danas. U nužnu građevinsku 
sanaciju i obnovu Kaštela 
utrošeno je preko milijun 
i 700 tisuća kuna vlastitih 
sredstava. U to nisu uklju-
čeni troškovi ‘’običnog’’ ni 
konzervatorskog nadzora, 
bez kojeg se, na objektu 
takve povijesne vrijedno-
sti, ne može ni ‘’kamenčić’’ 
pomaknuti“, kazuje Carić i 
obrazlaže. 

- Radove je kroz pro-
teklih nekoliko godina fi-
nancijski pomoglo i Mini-
starstvo kulture s ukupnim 

iznosom od 350 tisuća 
kuna. Krajem 2015. godi-
ne, u sklopu objavljenog 
poziva ‘’Priprema i proved-
ba Integriranih razvojnih 
programa temeljenih na 
obnovi kulturne baštine’’, a 
nakon što je osmišljen naš 
koncept i priča o obnovi 
i revitalizaciji kaštela Kr-
šan, u veljači 2016. godine 
prijavili smo projekt Ob-
nove i revitalizacije Starog 
grada Kršana pod nazivom 
Čuvar istarskog razvoda. 
Trebalo je više od godinu 
dana kroz etape svakod-
nevnog rada i suradnje s 
nadležnim institucijama i 
tijelima, kroz korekcije i 
nadopune, da projekt dobi-
je zeleno svijetlo te je u ko-
načnici ugovor i potpisan. 
Posebne zasluge u ovom 
postupku pripisujem i ko-
legici Patriciji Zanketić, 

voditeljici novoustrojenog 
Odjeka za gospodarstvo 
i EU fondove koja svoju 
priču nakon što je uspješno 
sve ove godina vodila TZ 
Općine Kršan, te osmisli-
la neke od izrazito važnih 
manifestacija za Općinu, 
uspješno nastavlja radom 
u Općinskoj upravi, među 

kojima je i ovaj projekt, 
rekao je Carić.

EU je formalistički i 
birokratski ustrojena tvore-
vina koja gleda u postupku 
na formu, na svaku točku i 
zarez, koji u konačnici po-
staju od presudne važnosti, 
za ishod projekta, izjavljuje 
Carić i nastavlja. 

- Tako je bilo i u ovom 
slučaju, od osmišljavanja i 
slaganja, do evaluiranja od-
nosno odobravanja sredstava 
i potpisivanja ugovora. A 
isto i kod provedbe, najslo-
ženije etape, jer prolazi kroz 
izrazito formalne i složene 
postupke javne nabave. Na 
kraju, tu je i nadzor izvrše-
nog i u slučaju bilo kakvih, 
makar i najsitnijih nedosta-
taka u postupku, po nalazu 
revizora, koji zaista znaju 
biti banalni, dolazi do fi-

nancijskih korekcija, kroz 
negativne bodove, koji se 
naplaćuju iz odobrenih nov-
čanih sredstava, skidajući 
postotak, sukladno ocjeni 
‘’nekog birokrate’’ iz nad-
zornog tijela.

Puno truda 
i znanja
Da bi se uspjelo u jed-

nom ovakvom projektu, koji 
se po formi u etapama po-
stupka u mnogome ne razli-
kuje od ostalih postupaka ni 
programa financiranja, po-
trebno je prije svega znanje. 
Potrebna je čvrsta suradnja 
više ljudi iz više struka. Od 
pravne, ekonomske, građe-
vinske, arhitekture i ostalog, 
ovisno od projekta. Svakako 
je potrebno i prezentiranje 
Općine, programa i priče, 
pred nadležnim tijelima, 
lobiranje u ministarstvima, 
potrebna je živa i stalna in-
terakcija i komunikacija oči 
u oči, nužno je biti prisutan 
u tokovima u kojima se do-
nose ključne Odluke.

Iako smo tek u realiza-
ciji prve faze, već danas, u 
određenom smo kontaktu 
s nadležnim tijelima, sku-
pljamo informacije za dalje, 
sada za građevinsku sanaciju 
objekta, kako bi u 2018. bili 
spremni s nastavkom naše 
priče o Kaštelu Kršan, rekao 
nam je Roman Carić.

Interes je Općine Kršan 
da smo dio projekta Ži-
čara Učka. Sredstva za 

ulog su 20 tisuća kuna, a 
benefiti koje od tog projekta 
očekujemo su višestruki, 
rekao je zamjenik načelnika 
Općine Kršan Roman Ca-
rić, na prošlotjednoj sjed-
nici Općinskog vijeća.

- Predlažem da se ve-
čeras donese odluka, i da se 
u sudskom registru Općina 
Kršan uvede kao suvlasnik, 
odnosno dionik s iznosom 
od 20 tisuća kuna, s tim 
da se ove godine uplati 5 
tisuća kuna, a ostatak od 
15 tisuća, sljedeće. Iznos 
se uplaćuje jednokratno, 
kazao je Carić.

Jasni 
interesi
- Koji su interesi, Op-

ćine Kršan u tom projektu, 
pitao je Boris Babić (IDS-
SDP).

- Općina Kršan je po 
svim strateškim dokumen-
tima okrenuta turizmu. 
Upravo sada, na javnoj je 
raspravi brendiranje desti-
nacije koje je usmjereno 
na spajanje mora i gorja. 
Tu su biciklističke staze, 
a sam taj projekt donosi 
na stotine turista koji će 
godišnje posjećivati Učku. 
Ako samo jedan dio njih 
završi na području općine, 

smatram da je ta korist vi-
šestruka u odnosu na ulo-
ženi kapital. Lovran nije 
toliko daleko od Kožljaka, 
Vidikovca, Kršana, kazao 
je Carić.

- Gledam na ovaj pro-
jekt Park prirode Učka, kao 
na partnera Općine Kršan, 
s kojim već imamo pot-
pisan partnerski ugovor, 
kroz projekt Šušnjevica 
kandidiran za bespovratna 
sredstva, a zove se “Vlaški 
puti”. Vjerujem da će svaki 
gost koji posjeti Učku naći 
interes i posjetiti Općinu 
Kršan, istaknuo je načelnik 
Valdi Runko.

Prijedlog Slavka Ra-
bara (HSU) da se udvostru-
či ulog, nije prihvaćen, pa 
je odluka o sudjelovanju u 
projektu Žičara Učka, doni-
jeta većinom od 11 glasova 
“za” i dva suzdržana. Nai-
me, Rabar je prigovorio da 
je iznos uloga premali.

- Moglo bi se dvostru-
ko više sredstava uplatiti, 
barem 40 tisuća kuna. Što 
je to 20 tisuća kuna? Samo 
jedna plaća, vas načelnika 
i vašeg zamjenika, kazao 
je Rabar.

Moja je neto plaća 11 
tisuća i 300 kuna, a odre-
dila ju je Vlada, osvrnuo 
se Runko na Rabarovu pri-
mjedbu o svojoj plaći.

Da podsjetimo što je 
to projekt Žičara Učka. Na 
području Primorsko-goran-
ske županije objedinjeni su 
zajednički interesi sedam 
jedinica lokalne samoupra-
ve, neke su uz samu Učku, 
dok su partneri s ove stra-
ne Učke Istarska županija 
i Općina Kršan.

Duga lista 
partnera
Dakako, to nisu svi 

partneri jer je u čitavu 
priču uključen i veći broj 
gospodarskih subjekata i 
200-tinjak fizičkih osoba. 
Prva faza razvoja poduze-
ća završena, te je dobive-
na pravomoćna lokacijska 
dozvola. Kao drugi korak 
u realizaciji slijedi izrada 
glavnog projekta i ishođe-
nje građevinske dozvole, 
bez koje se dalje ne može. 
Također, paralelno se radi 
na dobivanje sredstava iz 
Europske unije, a čitava in-

vesticija se razvija teme-
ljem suradnje s najvećim 
proizvođačima žičara na 
svijetu.

Vjetar u leđa pro-
jektu daje i podatak da 
je taj projekt uvršten u 
velike projekte, a od na-
stanka RH nije izgrađena 
niti jedna žičara. Iz Mi-
nistarstva turizma, od-
nosno Fonda za razvoj bi 
trebalo dobili dogovore-
nih 1,5 milijuna kuna, ali 
za realizaciju posla treba 
osigurati još toliko, već 
spomenutom dokapita-
lizacijom.

Na projektu se radi 
već osam godina, a za pri-
premu projekta i izradu 
studije utjecaja na okoliš 
bile su potrebne tri godine. 
Trebalo je zadovoljiti speci-
fične uvijete obzirom da se 
radi o području Parka pri-
rode Učka, vodozaštitnom 
području, sa strogo određe-
nim uvjetima za izgradnju 
takvog objekta. No, kada 
projekt bude realiziran do-
bit će se još jedan ulaz u 
Park prirode Učka. Učka 
tako dobiva novi brend, a 
cjelokupni turizam istoč-
ne obale Istre i dobar dio 
Opatijske rivijere dobiva 
dodatni sadržaj i kvalitet-
niju turističku ponudu.

L. SLIJEPČEVI", 
K. ŠOŠTARI" - PERKOVI"

MARE E MONTI: OPĆINA KRŠAN SE UKLJUČ ILA U PROJEKT 
ŽIČARA UČKA SA SVOTOM OD 20 TISUĆA KUNA

Vjeruju da će 
turisti s Učke 
posjetiti i Kršan

Moglo bi se dvostru-
ko više sredstava 
uplatiti, barem 40 
tisu"a kuna. Što je 
to 20 tisu"a kuna? 
Samo jedna pla"a, 
vas na$elnika i vašeg 
zamjenika, kazao je 
Rabar (HSU)

OP%INI KRŠAN ODOBREN EUROPSKI NOVAC ZA PRVI DIO PROJEKTA OBNOVE SREDNJOVJEKOVNOG GRADA

Kaštel Kršan postaje 
čuvar istarskog razvoda 

Samo za početni korak odobreno je 80 po-
sto sredstava iz EU fondova, 965 tisuća i 
400 kuna. Preostalih 20 posto do pune ci-
jene od 1.206 milijuna kuna, koliko iznose 
troškovi projekta, namirit će Općina Kršan

Strategije u javnom savjetovanju
Trenutno se u postupku javnog savjetovanja nalaze  !

Strategija brendiranja destinacije i Strategija upravljanja 
kulturnom baštinom. Dva dokumenta strateške razine, od 
kojih je prvi usmjeren na definiranje onih sastavnica koje 
pove"avaju prepoznatljivost i stvaraju pozitivan imidž, koji 
"e doprinijeti turističkim posjetima, zapošljavanju stanov-
ništva i dugoročno održivom razvoju Op"ine. Drugi je do-
kument usmjeren na razvoj kulture, korištenjem materijalne 
i nematerijalne baštine. 
Uz spomenute dvije strategije tu je još jako puno opsežnih 
dokumenata koje je Op"ina morala izraditi, a bez tih doku-
menata, nije mogu"e niti prijaviti se.

Žičara sa Učke bi privukla turiste i k naseljima općine Kršan

A.
 D

AG
O

ST
IN

Kaštel Kršan obnovit će se za brojne nove sadržaje

Potpisivanje ugovora s tvrtkom MF Arhitekti iz Rijeke Roman Carić, Patricia Zanketić, Gabrijela Žalac, Valdi Runko

Roman Carić, zamjenik načelnika općine
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Pišu Nada Kati! 
i Kristina Rabar

Optimus Consulting d.o.o.

Sredstva iz EU fondova 
su novci svih poreznih 
obveznika Europske 

unije. Ona se dodjeljuju u 
svrhu ispunjavanja odre-
đenih ciljeva definiranih 
strateškim dokumentima 
(razvojnim programima na 
nacionalnoj, lokalnoj i regi-
onalnoj razini). Budući da 
se u posljednje vrijeme sve 
više govori o sredstvima iz 
EU fondova te mogućnosti 
financiranja različitih ideja 
i projekata putem bespo-
vratnih sredstava, javlja 
se pitanje što se sve njima 
može financirati? 

Nažalost sredstvima iz 
EU fondova nije moguće 
financirati svaki projekt, 
odnosno ideju, ma koliko 
ona dobra bila.

Kako biste provjerili 
je li Vaša ideja prihvatljiva 
za financiranje, potrebno je 
vidjeti je li ona u skladu s 
definiranim ciljevima poje-
dinih operativnih progra-

ma. U njima se mogu išči-
tati područja financiranja 
kroz određeni sektor, tko 
su potencijalni prijavitelji 
i ostali uvjeti. Ukratko, oni 
su alfa i omega svih natje-
čaja. Ako nešto u njima nije 
definirano kao poticajna 
mjera ili cilj, ne može se 
financirati.

Upute za 
prijavitelje
Projekti se razmatra-

ju i odobravaju isključivo 
nakon prijave na natječaj. 
Natječaj se sastoji od neko-
liko važnih dokumenata, od 
kojih je nit vodilja doku-
ment „Upute za prijavitelje“. 
U njemu se mogu iščitati 
sve smjernice (visina bes-

povratnih sredstava koja 
se dodjeljuje po projektu, 
rokovi prijave, prihvatljivi 
prijavitelji, ciljevi natječa-
ja, prihvatljive aktivnosti, 
prihvatljivi troškovi i osta-
lo) temeljem kojih možete 
procijeniti je li Vaša ideja 
prihvatljiva za financiranje. 
Ukoliko vidite da je vaša 
ideja u skladu s navedenim 
kriterijima i ukoliko se od-
lučite za prijavu projekta, 
potrebno je poznavati ter-
minologiju pisanja projekta, 
pravilno ispuniti obrasce 
te poslati prijavu. Pritom 
morate biti na oprezu jer i 
najmanja greška može biti 
kobna i uzrokovati odbija-
nje vašeg projekta (primje-
rice, pogrešno adresiranje, 

nepravilno popunjavanje 
obrazaca ili nepoštivanje 
smjernica Uputa za prija-
vitelje). 

Natječaje objavljuju 
resorna ministarstva, Ured 
za udruge te zaklade (u slu-
čaju financiranja organiza-
cija civilnog društva). Svaki 
natječaj raspisuje se kako 
bi se ispunili ciljevi, mjere 
i aktivnosti iz operativnih 
programa, koji su predvi-
đeni za ostvarenje u odre-
đenom vremenskom roku. 
Projekti se financiraju i do 
100 posto iznosa kod or-
ganizacija civilnog društva, 
javnih ustanova te jedinica 
lokalne i regionalne samou-
prave (izuzev infrastruktur-
nih projekata gdje postotak 

sufinanciranja ovisi o stup-
nju razvijenosti), dok kod 
poduzeća taj postotak iznosi 
do maksimalnih 85 posto 
(mikro poduzeća). Najve-
ća financijska prepreka po-
duzetnicima, nakon objave 
rezultata o projektima koji 
ulaze u financiranje, jest ta 
što moraju sami financirati 
veći dio projekta vlastitim 
sredstvima, a potom podno-
se zahtjev za nadoknadom 
sredstava nadležnom Mini-
starstvu odnosno agenciji. 
Dakle, po potpisivanju Ugo-
vora o dodjeli bespovratnih 
sredstava, ne primite uplatu 
u iznosu visine subvencije 
koju ste dobili (primjerice 
85 posto ukupne vrijednosti 
projekta) već možete zatra-

žiti predujam u iznosu od 
30 posto do 40 posto vri-
jednosti projekta, a ostatak 
sredstava osigurati iz vlasti-
tih prihoda ili kreditom. 

Kvartalno se rade izvje-
štaji projekta temeljem kojih 
primate dodatne uplate, na-
kon što se oni obrade. Ob-
zirom na već poznatu sporu 
administraciju u Hrvatskoj, 
obrada izvještajnih obrazaca 
zna potrajati kao i čekanje 
za uplatu nove rate. 

Va"nost 
procjene
Stoga je važno dobro 

isplanirati sve troškove pro-
jekta kako biste mogli proci-
jeniti možete li sufinancirat 
veći dio projekta samostalno, 
bez negativnog utjecaja na 
redovno poslovanje, a potom 
čekati uplate bespovratnih 
sredstava nakon predaje 
izvještaja te zadnje uplate 
nakon završetka projekta. 
Također, sva dobivena sred-
stva moraju se iskoristiti na-
mjenski, odnosno trebaju se 
potrošiti na one stavke koje 
ste predvidjeli u troškovniku, 
prilikom prijave projekta. 
Manje izmjene u troškov-
niku, moguće je napraviti 
tijekom provedbe projekta, 
ali za svaku izmjenu, potreb-
no je prvo dobiti odobrenje 
od nadležnog tijela. Više o 
radu na provedbi projek-
ta govorit ćemo u drugoj 
kolumni, kada ćete dobiti i 
pregled najave natječaja za 
2018. godinu. 

I za kraj ne zaboravite, 
novca ima za svih dovolj-
no, samo treba iskoristiti 
priliku!

ABECEDA PRIJAVLJIVANJA PROJEKTA NA EUROPSKE FONDOVE

Novca ima dovoljno, treba 
iskoristiti priliku!

Ipak, sredstvima iz EU 
fondova nije mogu!e 
financirati svaki pro-
jekt, odnosno ideju, 
ma koliko ona dobra 
bila. Kako biste pro-
vjerili je li vaša ideja 
prihvatljiva za financi-
ranje, potrebno je vi-
djeti je li ona u skladu 
s definiranim ciljevima 
pojedinih operativnih 
programa

U organizaciji Grada 
Pazina održan je sa-
stanak o gospodare-

nju komunalnim otpadom 
kojem su prisustvovali 
pazinski gradonačelnik 
Renato Krulčić, načelnici 
općina Cerovlje, Gračišće, 
Tinjan, Karojba, Lupoglav, 
i Motovun, pročelnici op-
ćina Tinjan i Sveti Petar u 
Šumi te predstavnici Žu-
panijskog centra za gospo-
darenje otpadom Kaštijun, 
tvrtke Eko Adria d.o.o. i 
komunalne tvrtke Usluga 
d.o.o. Pazin. 

Na sastanku se govo-
rilo o gospodarenju ko-
munalnim otpadom na 
području Grada Pazina 
i susjednih mu općina 
na kojima uslugu saku-
pljanja otpada pruža ko-
munalna tvrtka Usluga 
d.o.o. Pazin. Prezentaci-
ju načina gospodarenja 
komunalnim otpadom, 
selektivno prikupljenim 
otpadom kao i promjene 
na tom području uvjetova-
ne Zakonom o održivom 
gospodarenju otpadom i 
njegovim podzakonskim 

aktima održao je direktor 
pazinske Usluge Dragan 
Šipraka. Nakon čega je 
Vesna Dukić iz Županij-
skog centra za gospoda-
renje otpadom upoznala 
nazočne s kronologijom 
izgradnje Centra i teh-
nologijom obrade otpa-
da koji pristigne u ŽCGO 
Kaštijun. Aleksandar La-
zić, predstavnik tvrtke Eko 
Adria d.o.o. upoznao je 
sudionike sastanka a fa-
zama u donošenju Plana 
gospodarenja otpadom i 
obvezama jedinica lokalne 

samouprave prema Uredbi 
o gospodarenju komunal-
nim otpadom.

U raspravi se najvi-
še govorilo o komunalnoj 
opremi, sufinanciranju ko-
munalne opreme od strane 
Fonda za zaštitu okoliša 
i energetske učinkovito-
sti i najavljenih natječaja 
Fonda. Zatim o strukturi 
buduće cijene sakupljanja 
i odvoza otpada sukladno 
novoj zakonskoj regula-
tivi, rokovima za ostva-
renje zakonskih obveza u 
donošenju akata jedinica 
lokalne samouprave kao 
i digitalizaciji sustava za 
prikupljanje komunalnog 
otpada.

Na kraju je zaklju-
čeno kako je novim ob-
vezama potrebno prove-
sti pravovremenu, ali i 
kontinuiranu edukaciju 
građana. M. R. 

Najveća financijska prepreka poduzetnicima je ta što moraju sami financirati veći dio projekta a potom traže nadoknadu 

Sastanak predstavnika lokalne samouprave o gospodarenju 
komunalnim otpadom 

SASTANAK PREDSTAVNIKA LOKALNE SAMOUPRAVE O GOSPODARENJU KOMUNALNIM OTPADOM

Educirati građane o gospodarenju 
komunalnim otpadom

M
. R
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Piše Gordana 
!ALI" ŠVERKO

Kada se bude realizirao, 
projekt izgradnje javne 
odvodnje aglomeracije 

Buzet bit će najveći projekt u 
povijesti komunalnih investi-
cija na buzetskom području. 
U tijeku je izrada projektne 
dokumentacije vrijedne 3,6 
milijuna kuna, od čega će 
se 85 posto osigurati iz EU 
fondova, a 15 posto su naci-
onalna sredstva, a koja bi do 
2023. godine trebala rezul-
tirati značajnim infrastruk-
turnim investicijama od čak 
97 milijuna kuna.

Vodoopskrba
Riječ je o projektu kojeg 

gradska komunalna firma 
“Park odvodnja” vodi sa par-
tnerima Istarskim vodovo-
dom i Gradom Buzetom, pod 
nazivom Priprema studijsko-
projektne dokumentacije i 
aplikacijskog paketa za sufi-
nanciranje od strane EU za 
aglomeraciju Buzet, Opera-
tivnog programa “zaštita oko-
liša” 2007.-2013., Prioritetna 
os 2 - Zaštita vodnih resursa 
Hrvatske kroz poboljšanje 
sustava vodoopskrbe, te inte-
griranog sustava upravljanja 
otpadnim vodama. Ugovor 
za usluge izrade projektne 
i studijske dokumentacije 
potpisan je krajem kolovoza 
2015. godine sa zajednicom 
ponuditelja. 

Početkom listopada 
ove godine “Park odvod-
nja” d.o.o. Buzet pokrenula je 
novi postupak javne nabave 
za dodatno projektiranje, pod 
nazivom Izrada projektno - 
tehničke dokumentacije za 
građevine javne odvodnje i 
vodoopskrbe aglomeracije 
Buzet, budući je prihvatlji-

vi obuhvat projekta prema 
Studiji izvodljivosti aglome-
racije Buzet veći od prvotno 
procijenjenih količina. Pro-
cijenjena vrijednost dodat-
ne projektno tehničke doku-
mentacije bila je 1,6 milijuna 
kuna, a radi se o projektiranju 
idejnih i glavnih projekata 
novih crpnih stanica susta-
va javne odvodnje “Brgad”, 
rekonstrukcije postojećih cr-
pnih stanica i kišnih preljeva, 
te izrade potrebnih geodet-
skih i geomehaničkih elabo-

rata. U svezi vodoopskrbne 
mreže, radi se o projektiranju 
idejnih i glavnih projekata 
rekonstrukcije vodova dulji-
ne 5.665 metara, te projekta 
vodospreme u starogradskoj 
jezgri Buzet.

- Do 13. studenog, 
krajnjeg roka za dostavu 
ponuda pristiglo je pet po-
nuda ponuditelja iz Hrvat-
ske i Slovenije, vrijednosti 
od 873.475 kn do 1.214.942 
kuna, bez PDV-a. U tijeku je 
postupak ocjene ekonomski 

najpovoljnije ponude u ko-
joj se osim cijene, boduju i 
potrebni tehnički kriteriji, a 
donošenje Odluke o odabi-
ru ekonomski najpovoljnije 
ponude očekuje se do kraja 
ove godine. Krajnji rok za 
izradu navedene projektno - 
tehničke dokumentacije je 31. 
srpanj 2018. godine, a radi 
se o ishodovanju dodatnih 
15 lokacijskih i građevnih 
dozvola, od čega osam na 
ime “Park odvodnje” i sedam 
na ime “Istarskog vodovoda” 
Buzet, ističe direktorica “Park 
odvodnje” Ervina Kisiček. 

Osnovna projektna 
dokumentacija obuhvaća 

izradu studije izvodljivosti 
sa analizom troškova i ko-
risti koja bi trebala pokazati 
opravdanost i prihvatljivost 
proširenja postojeće mreže, 
rekonstrukcije sustava i ure-
đaja za pročišćavanje otpad-
nih voda, a nakon čega će se 
izraditi potrebna tehnička 
dokumentacija za izgradnju 
odnosno rekonstrukciju, te 
dati optimalno rješenje susta-
va javne odvodnje. Ugovore-
na je ujedno izrada natječajne 
dokumentacije za javnu na-
bavu za ugovaranje radova 
izgradnje/rekonstrukcije, te 
javnu nabavu za nabavka po-
trebne opreme. Cilj projekta 

je prijava za EU sufinancira-
nje u programskom razdoblju 
strukturnih fondova 2014. 
-2020. godine.

Realizacijom projekta 
dobit će se kvalitetno rješe-
nje sustava javne odvodnje 
aglomeracije Buzet koja za-
hvaća veliki dio Buzeštine, 
a uključuje radove rekon-
strukcije, dogradnje i pro-
širenja postojećeg sustava 
javne vodoopskrbe i javne 
odvodnje. Priključenost na 
sustav javne odvodnje na 
području aglomeracije sa sa-
dašnjih 73 posto povećat će 
se na 82 posto odnosno za 
134 novih priključaka i 381 
novog korisnika. Izgradit će 
se oko 11 kilometara novog 
kanalizacijskog sustava te re-
konstruirati devet kilometa-
ra postojećeg. Predviđena je 
izgradnja jednog kilometra 
nove vodoopskrbne mre-
že, kao i rekonstrukcija 5 
kilometara vodoopskrbne 
mreže u trasama izgrad-
nje sustava odvodnje i sta-
rogradske jezgre gdje će se 
graditi nova vodosprema, 
ističe Kisiček.

Pro$ista$i
Predviđena je rekon-

strukcija i dogradnja posto-
jećeg gradskog pročistača, 
nadalje izgradnja pet malih 
dislociranih uređaja za proči-
šćavanje otpadnih voda koji 
će pokrivati rubna područja 
aglomeracije: sela Marinci, 
Kozari, Vidaci, Prodani i 
Črnica. Izgradnjom, odno-
sno proširenjem sustava od-
vodnje na središnji uređaj za 
pročišćavanje otpadnih voda 
spojit će se naselja: Selca, Br-
gad, Strana, Srnegla, Stupari. 
Izgradit će se sedam novih 
crpnih stanica u aglomeraciji: 
tri na području naselja Brgad, 
zatim Prodani, Srnegla, Selca, 
Kozari. U planu je i nabava 
opreme za održavanje ka-
nalizacijskog sustava.

AGLOMERACIJA BUZET: DO 2023. GODINE U INFRASTRUKTURU BI SE TREBALO ULO!ITI 97 MILIJUNA KUNA

Početkom listopa-
da “Park odvodnja” 
pokrenula je novi 
postupak javne na-
bave za dodatno 
projektiranje, budu-
ći je prihvatljivi obu-
hvat projekta prema 
Studiji izvodljivosti 
aglomeracije Buzet 
veći od prvotno pro-
cijenjenih količina

U izradi “papiri” 
za kandidiranje 
infrastrukture

Buzet

Gradski pročistač

G
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Ervina Kisiček
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Obuhvat aglomeracije Buzet
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EUROeko

Ja sam slijepa osoba, a 
moj suprug slabovid-
na, ali barem zna kada 

je noć, a kada je dan. Ja 
niti to. Sve donedavno, 
dok je on više vidio, sami 
smo se organizirali i sami 
odšetali do liječnika, u lje-
karnu, do dućana… Sada 
više ne možemo i tu nam 
jako dobro dođe usluga 
videćeg pratitelja koju mi 
jako često koristimo i mogu 
samo reći da mi je drago 
da je imamo”, ispričala je 
prof. Đina Tončić Fonović 
u sklopu prezentacije vri-
jednog projekta za kojeg 
je Udruga slijepih Istarske 
županije dobila gotovo pola 
milijuna kuna.

Program se provodi 
24 mjeseca
- Kada imam zakazan 

termin, primjerice kod zu-
bara, ja nazovem udrugu 
koja rezervira termin i 
organizira pratitelja. Ako 
trebam kod zubara biti u 9 
sati, pratitelj dođe desetak 
minuta ranije, odveze nas, 
sačeka i vrati kući. Ako pak 
u isto vrijeme mora odvesti 
i nekog drugog, onda odve-
ze svih na željene destina-

cije i potom redom skuplja 
kad smo gotovi, a mi ga 
čekamo u čekaonici. To je 
nama izuzetno dragocjena 
usluga”, ispričala je nadalje 
prof. Tončić Fonović kao 
potvrdu vrijednosti pro-
jekta.

Udruga slijepih Istar-
ske županije predstavila je, 
naime, nedavno projekt 
“Gledajte svijet našim oči-
ma” za koji je iz Europskog 
socijalnog fonda putem Mi-
nistarstva za demografiju, 
obitelj, mlade i socijalnu 
politiku te Hrvatskog zavo-
da za zapošljavanje, dobila 
bespovratnih 475,6 tisuća 
kuna. Kako je naglasio 
predsjednik udruge Zlatko 
Kuftić, u sklopu projekta 
osigurat će se pratitelji sli-
jepim osobama, i to tri za 
područje cijele Istre, ali i za 
članove temeljnih udruga 
Hrvatskog saveza slijepih 
prilikom dolaska u hostel 
ERKS Premantura. Sredstva 
su odobrena za period od 
24 mjeseca.

- Ovim projekt za-
pravo se potvrđuje da dr-
žava nema velikog sluha 
za osobe s invaliditetom 
ove kategorije. Mi zapra-

vo radimo njihov posao, 
jer kada udruge ne bi po-
stojale, netko bi ovo ipak 
morao raditi. Stoga sma-
tram da na državnoj razi-
ni naš rad nije dovoljno 
vrednovan jer da jest, taj 
bi posao već bio zakon-
ski reguliran, rekao je 
Kuftić.

Voditeljica projekta 
Katja Meden predstavila 

je detalje projekta koji je, 
kako je rekla, u cijelosti 
financiran iz Europskog 
socijalnog fonda, a oni ga 
realiziraju u partnerstvu 
s Hrvatskim savezom sli-
jepih. Poseban naglasak 
daje se, kaže Meden, na 
ruralne dijelove istarskog 
poluotoka koji su slabo 
prometno povezani što 
za slijepe osobe pred-

stavlja veliku barijeru, 
ali i sve one članove iz 
udruga koje spadaju pod 
Hrvatski savez slijepih i to 
prilikom dolaska u hostel 
ERKS Premantura.

Korisnici od 18 
do 65 godina
- Projektom će se 

omogućiti korisničkoj 
skupini od 30 slijepih 
osoba u dobi od 18 do 65 
godina besplatnu videću 
pratnju, jer će dvije osobe 
sa sjedištem u Puli i Po-
reču biti na raspolaganju 
korisnicima na teritoriju 
čitave Istarske županije, 
rekla je Meden.

Kako su istaknuli ko-
risnici usluga, ali i vidjevši 
pratitelji, dobro je što će tu 
uslugu imati svi slijepi u 
Istri, ali ih brine što pro-
jekt ima rok trajanja pa se 
pitaju što poslije? 

- Nadam se da će biti 
dovoljno razuma da nam se 
ta usluga osigura sve dok 
dodatak koji primamo na 
ime kompenzacije zbog 

onoga što nemamo, a to 
je vid, ne bude dovoljan da 
si tu uslugu možemo sami 
platiti. Danas s 350 kuna 
koliko primamo mjesečno, 
to si ne možemo priuštiti, 
rekla je tako prof. Tončić 
Fonović.

Rajka Ivković, asisten-
tica voditelja projekta, te 
Irena Bratović i Ana Car, 
videće pratiteljice slijepim 
osobama, istaknule su da 
pokrivaju široku lepezu po-
slova i široki spektar tako-
zvanih socijalnih usluga. 
Rekle su da ovaj projekt 
zlata vrijedi jer se na terenu 
susreću s brojnim proble-
mima slijepih i slabovidnih 
koji nailaze na nerazumije-
vanje okoline te se nadaju 
da će se iznaći sredstva da 
ovu uslugu dobiju sve osobe 
kojima treba. “Naši su kori-
snici sretni kada mogu izaći 
van, a upravo vani nailaze 
na jako velike prepreke i 
stoga im ovaj projekt može 
donijeti puno dobroga”, re-
kle su pratiteljice.

S. ZRINI! TERLEVI!

Glavni urednik: 
Ranko Borovečki

Urednica priloga: 
Jasna Orli#

Izdavač: 
Glas Istre novine 

d.o.o.
Prilog izlazi druge 
srijede u mjesecu

Prilog je realiziran u 
suradnji s Istarskom 

županijom

U UDRUZI SLIJEPIH PREDSTAVLJEN PROJEKT “GLEDAJTE SVIJET NAŠIM O"IMA”

Za pratitelje slijepih 
pola milijuna kuna

Projektom će se omogućiti korisničkoj 
skupini od 30 slijepih osoba u dobi od 18 
do 65 godina besplatnu videću pratnju, jer 
će dvije osobe sa sjedištem u Puli i Pore-
ču biti na raspolaganju korisnicima na te-
ritoriju čitave Istarske županije, rekla je 
voditeljica projekta Katja Meden

Problem je što korisnici ne smiju 
biti stariji do 65 godina

Odobrena sredstva iz Europskog socijalnog fonda  !
slijede"e dvije godine pokrivat "e pla"u pratitelja, prije#e-
nu kilometražu i sve ostale troškove planirane u pomno 
razra#enom proračunu. Ono što je problem, i o čemu "e 
tražiti pomo" Hrvatskog saveza slijepih, je starosno ogra-
ničenje na 65 godina korisnika, a to se ne bazira, kako je 
rekao Kufti", na uvjetima Europske unije, ve" na odluci 
Ministarstva koje je raspisalo natječaj.

STRU"NJACI ZA SLIJEPE SA INSTITUTA RITTERMEYER IZ TRSTA ODR#ALI PREDAVANJE NA SVEU"ILIŠTU U PULI

Studenti učili o integraciji slijepih osoba
U sklopu projekta „Djeca 

- prijatelji bijelog štapa - 
Trst“ predstavnici Instituta 
Rittmeyer iz Trsta održali 
su 29. studenog predavanje 
i pokazne vježbe obuke iz 
mobilnosti slijepih osoba za 
preko 80 studenata i profe-
sora Fakulteta za odgojne i 
obrazovne znanosti Sveuči-
lišta Jurja Dobrile u Puli.

Institut Rittermeyer 
više od sto godina radi sa 
slijepim i slabovidnim oso-
bama i referentno je sjedište 
svog područja za srednju 
Europu s preko 40-tak EU 
projekata godišnje. Pred-
sjednik Instituta Hubert 
Perfler govorio je o povi-
jesti Instituta, a ravnateljica 
dr. Elena Weber o važnosti 

potpune integracije osoba 
s posebnim potrebama u 
svakodnevni život društve-
ne zajednice. Ostali izlagači 
- psihologinja, ICT eduka-
tor - slijepa osoba i radna 

terapeutkinja su, svaki iz 
svog područja, govorili i 
prezentirali aktivnosti In-
stituta za korisnike. 

Kroz projekt „Djeca 
- prijatelji bijelog štapa 

- Trst“ prije dva tjedna 
predstavnici Udruge Lo-
gos Media boravili su na 
Institutu Rittermeyer i 
održali predavanje i ra-
dionice studentima psi-

hologije Sveučilišta u 
Trstu te roditeljima sli-
jepe djece na institutu. 
Predstavnicima udruge 
organizirana je edukacija 
od strane predstavnika 
instituta. 

Ovaj projekt sufinan-
cirao je Upravni odjel za 
međunarodnu suradnju i 
europske poslove Istarske 
županije.

- Izuzetno je važno 
djelovati na senzibilizaciji 
djece i učenika dok su još 
mladi jer se tada najbolje 
može formirati njihov po-
zitivan stav prema osoba-
ma s posebnim potrebama. 
Također je važno djelovati 
prema odgojno-obrazov-
nim djelatnicima jer u 

svom školovanju uglav-
nom nisu stekli dovoljnu 
praksu u radu s osobama s 
posebnim potrebama, rekao 
je Janko Žufić, voditelj pro-
jekata i predsjednik udruge 
Logos Medija.
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